
18 persoane fără adăpost au
ajuns la Urgenţe la Constanţa
din cauza gerului
27 februarie 2018 12:00
Activitatea decurge în parametri normali, atât la Spitalul
Clinic Județean de Urgență “Sfântul Apostol Andrei” Constanța,
cât și în secțiile exterioare. Până în momentul de față nu au
fost  semnalate  niciun  fel  de  probleme,  există  stocuri  de
medicamente și alimente, iar confortul pacienților nu este
afectat de temperaturile scăzute.

De ieri,de la ora 12.00 și până astăzi, la ora 10.00 la UPU au
fost înregistrați 235 pacienți. 68 au rămas internați. Cei mai
mulți au vârste cuprinse între 1 si 16 ani (51). În secția
ortopedie  traumatologie,  în  același  interval  au  fost
spitalizate  4  persoane.

Tot de ieri de la prânz, până astăzi de dimineață, la UPU au
ajuns  18  pacienți  reprezentând  cazuri  sociale.  16  dintre
aceștia au fost transferați la adăpost iar 2 sunt încă în
investigații.

Aproape  400  de  pacienţi  au
ajuns la Urgenţe în Constanţa
în ultimele zile
27 februarie 2018 12:00
382 pacienți au fost înregistrați la Unitatea Primiri Urgențe

https://editiadesud.ro/18-persoane-fara-adapost-au-ajuns-la-urgente-la-constanta-din-cauza-gerului/
https://editiadesud.ro/18-persoane-fara-adapost-au-ajuns-la-urgente-la-constanta-din-cauza-gerului/
https://editiadesud.ro/18-persoane-fara-adapost-au-ajuns-la-urgente-la-constanta-din-cauza-gerului/
https://editiadesud.ro/aproape-400-de-pacienti-au-ajuns-la-urgente-in-constanta-in-ultimele-zile/
https://editiadesud.ro/aproape-400-de-pacienti-au-ajuns-la-urgente-in-constanta-in-ultimele-zile/
https://editiadesud.ro/aproape-400-de-pacienti-au-ajuns-la-urgente-in-constanta-in-ultimele-zile/


în intervalul 25.02.2018, ora 12.00- 26.02.2018, ora 12.00.
Cei mai mulți dintre aceștia au peste 65 de ani (84 pers.)
și,  între 1 și 16 ani (80). Cele mai multe cazuri, 319, au
fost repartizate pe COD VERDE, în vreme ce pacienții al căror
risc vital a fost evaluat ca fiind imediat, cât şi pacienţii
pentru  care  exista  un  risc  de  agravare  rapidă  au  fost
repartizați pe codurile ROȘU și GALBEN (8- cod roșu și 41- cod
galben). În urma investigațiilor de specialitate, din cele 382
persoane au rămas internate 79 (14 Pediatrie, 7 Ortopedie
Traumatologie, 7 Gastroenterologie, 5 Cardiologie, ș.a.)

Din pricina temperaturilor scăzute, la UPU au fost aduși mai
mulți  pacienți  reprezentând  cazuri  sociale.  Aceștia  sunt
investigați, și, în funcție de starea de sănătate sunt fie
internați, fie transferați la adăpostul pus la dispoziție de
autoritățile locale. Până în momentul de față, la adăpost au
fost  duse  12  persoane.  Alte  4  persoane  sunt  încă  în
investigații.

Pacientii dializați, care nu locuiesc în municipiul Constanța,
au fost internați încă de ieri și vor rămâne spitalizați până
când vremea va reveni la normal.

 

 

 

Polaris reia în această seară
acțiunea  deszăpezire  și  a
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suplimentat  numărul
utilajelor care vor interveni
27 februarie 2018 12:00

Directorul  punctului  de  lucru
Mangalia al Societății Polaris,
Florin Jianu a declarat pentru
”Ediția de Sud” că lucrările de
degajare  a  drumurilor  vor  fi
reluate în scurt timp. ”Începând
cu  orele  20:00,  Polaris
Mangalia,  reîncepe  acțiunea  de
deszăpezire pe străzile din oraș

și stațiuni. Pentru ca timpul de degajare a zapezii de pe
toate străzile să fie unul cât mai scurt, Polaris a decis
suplimentarea numărului de utilaje. Astfel, începând cu orele
19:30-20:00, vor fi pe teren 6 autocompactoare cu lame, 3
împrăștietoare  de  material  antiderapant  (amestec  nisip  cu
sare) dotate și ele cu lame, dar și 5 buldoexcavatoare și un
telelift cu cupă.

Totodată, trotuarele centrale (care permit ca dimensiuni) vor
fi curățate începând cu orele 19:00 cu ajutorul a 2 atv-uri
utilitare  cu  lame.  Această  acțiune  este  preconizată  a  se
finaliza până în ora 01:00, având în vedere suplimentarea
numărului de utilaje.

Următoarea intervenție preconizez că va avea loc începând cu
ora 05:00 dimineața, tot cu un număr mare de utilaje. De
menționat ar fi și faptul că, la acțiunea ce va începe la ora
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05:00, pe lângă utilajele menționate anterior, vor mai fi în
plus  2  utilitare  mici  pentru  trotuare,  dar  și  echipe  de
muncitori dotați cu mături, lopeți și sare”, a precizat Florin
Jianu.

Trebuie  spus  faptul  că  astăzi,  pe  durata  întregii  zile,
acțiunile Polaris au fost mult îngreunate de viscol care a
spulberat zăpada, astfel dându-se impresia că drumurile nu au
fost deloc curățate.

Măsuri ale Comandamentului de
iarnă, la Mangalia
27 februarie 2018 12:00

Reprezentanții Comitetului Local
pentru situații de urgență, din
Mangalia,  s-au  întâlnit  în
cursul  zilei  de  astăzi  într-o
şedinţă  a  Comandamentului  de
iarnă, pentru a stabili măsurile
care  se  vor  aplica  în

următoarele ore, ca urmare a instituirii codului portocaliu de
vreme severă. La nivelul municipiului Mangalia s-a format un
grup de lucru, care evaluează permanent situația din teren
pentru a interveni cu promptitudine în caz de necesitate.
Reprezentanții Comandamentului de iarnă au declarat că, la
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acest moment, în orașul de la malul mării, nu sunt situații
deosebite. ”În municipiul Mangalia nu avem semnalate probleme
deosebite.  Administrația  locală  monitorizează  evoluția
fenomenelor  meteorologice  și  urmărește  să  preîntâmpine
eventualele  incidente  privind  vegetația  staradală  și
iluminatul public, în condiții de viscol și vânt puternic.
Totodată,  instituţiile  abilitate  de  la  nivel  local  sunt
pregătite să preia cazurile speciale, inclusiv cu asigurarea
unor locuri de cazare, dacă va fi cazul”, a declarat primarul
Mangaliei,  Radu  Cristian.  În  cadrul  întrevederii  s-a  mai
stabilit  ca  autoritățile  locale  să  ia  legătura  cu  cele
județene pentru asigurarea cu utilaje în afara localității. În
ceea ce privește deszăpezirea în interiorul orașului, aceasta
este  asigurată  de  către  firma  Polaris,  care  a  intervenit
pentru  curățarea  drumurilor,  încă  de  la  primele  ore  ale
dimineții. Astfel, s-a acționat pe străzile din oraș cu 3
utilaje care împrăștie material antiderapant, cu precădere în
centrul orașului, pe străzile principale, căi de acces către
instituțiile publice, dar și pe aleile secundare și trotuare,
unde  s-a  împrăștiat  nisip  cu  sare,  fiind  degajate  aleile
pietonale dintre blocuri. Tot pe trotuare, s-a intervenit și
cu utilaje cu lame de dimensiuni mai mici. Pentru fluidizarea
traficului rutier, se acționează cu 6 autocompactoare cu lame,
3 utilaje cu lame, care împrăștie material antiderapant, 2
buldoexcavatoare (unul în zona Dobrogea II și unul la IAS-
Zootehnie-Fruviileg).  Pe  anumite  porțiuni  de  drum  s-a
intervenit de mai multe ori pentru curățarea carosabilului. De
asemenea, reprezentanții ISU de la nivel local au precizat că
instituția are în dotare șenilate pentru transport persoane,
cu care se poate interveni la solicitare.



Cursurile  preuniversitare
rămân suspendate și mâine!
27 februarie 2018 12:00
Având  în  vedere  prognoza  meteo  și  evoluția  situației  din
județ,  marți  27.02.2018  se  suspendă  cursurile  în  toate
unitățile de învățământ preuniversitar din județul Constanța.
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Din  cauza  variațiilor  de
tensiune,  abonații  RAJA  din
zonele  CET,  Viile  Noi,
Medeea,  Palas  au  apă  la
presiuni scăzute
27 februarie 2018 12:00

Astazi – 26 februarie 2018, in
jurul orei 14,30, la statia de
tratare  si  pompare  Palas  din
municipiul  Constanta  s-au
inregistrat  mai  multe  variatii
de tensiune, iar pompele de la
nivelul  statiei  au  ramas  fara
energie.  Pentru  remedierea

situației, echipele RAJA de permanenta din cadrul statiei fac
toate  manevrele  necesare  pentru  repornirea  pompelor  in
conditii de siguranta. Avand in vedere debitul mare, dar si
numarul  consumatorlor  deserviti,  abonatii  din  zonele  CET,
Viile Noi, Medeea, Palas, Bratianu, Km4-5, Km5, Poarta 6,
Abator, Gara, Casa de Cultura, Inel I si Inel II vor avea apa
potabila la robinete cu presiuni scazute pana in jurul orei
16,00.
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Echipele  RAJA  vor  face  tot  posibilul  pentru  asigurarea
continuitatii serviciului de alimentare cu apa la parametrii
optimi,  atata  timp  cat  nu  vor  mai  exista
fluctuatii/intreruperi in alimentarea cu energie electrica.

Avand in vedere atenționarile meteo de viscol, ninsori si ger,
la nivelul SC RAJA SA  sunt constituite zeci de echipe pentru
intervenția rapidă, care asigură permanența în toată această
perioadă.

Asigurăm toţi abonaţii societăţii că reprezentanții companiei
noastre  vor  depune  toate  eforturile  pentru  asigurarea
serviciilor de alimentare cu apă şi canalizare la parametrii
optimi. Singurele probleme care pot apărea în funcţionarea
sistemelor de distribuţie apă și canalizare, și care nu țin de
operativitatea echipelor noastre, sunt cele legate de lipsa
energiei electrice (cabluri şi fire de înaltă tensiune smulse
de  vânt).  În  aceste  condiţii,  rugăm  toţi  abonaţii  să  dea
dovadă de înţelegere, pentru că RAJA va face tot ce este
necesar pentru reluarea alimentării cu apă imediat ce sunt
rezolvate problemele apărute în furnizarea energiei.

Totodată,  facem  un  apel  către  toţi  consumatorii  care
înregistrează  probleme  la  sistemul  de  alimentare  cu  apă
potabilă  şi  canalizare,  pentru  remedierea  acestor  situaţii
într-un timp cât mai scurt, să sesizeze toate avariile apărute
la dispeceratul societăţii, la numărul de telefon: 0241.924.

 

 



Echipele  Polaris  acționează
pe  străzi,  însă  viscolul,
care spulberă zăpada, le dă
peste cap intervențiile!
27 februarie 2018 12:00

Codul  portocaliu  de  ger  și
viscol  își  face  din  plin
prezența, așa cum au anunțat, de
altfel, meteorologii. Tocmai de
aceea,  echipele  formei  Polaris
acționează  pe  drumurile  din
Mangalia încă de la primele ore
ale dimineții.

Directorul  punctului  de  lucru  Mangalia,  Florin  Jianu  a
declarat pentru ”Ediția de Sud„ că în continuare se acționează
cu 3 utilaje care împrăștie material antiderapant, dotate cu
lamă, 6 autocompactoare tot cu lamă și două buldoexcavatoare
repartizate  în  zonele  ANL,  Dobrogea  2,  respectiv  IAS,
Fruviileg,  Zootehnie.  ”Pentru  eliberarea  trotuarelor  de
zăpadă, avem mai multe echipe de muncitori dotați cu lopeți,
mături, sare, nisip. De asemenea, tot pentru trotuare acționăm
cu două utilaje de mici dimensiuni cu lame. Din păcate, munca
ne este îngreunată de viscol, astfel că la câteva minute după
ce îndepărtăm zăpada de pe carosabil, vântul o spulberă și o
așterne la loc, dând impresia că nu s-a  intervenit deloc.
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Codul portocaliu de viscol va dura până mâine seară la ora
20.00, iar codul portocaliu de ger va expira la data de 1
martie, ora 10.00. În tot acest interval, vom fi prezenți
permanent pe străzi, astfel să se circule în condiții cât mai
bune,  având  în  vedere  vremea  nefavorabilă  cu  care  ne
confruntăm”, a declarat directorul Polaris Mangalia, Florin
Jianu.

Zeci  de  parfumuri
susceptibile  a  fi
contrafăcute  și  peste  120
grame  bijuterii  din  metal
galben fără documente legale,
confiscate  în  P.T.F.  Vama
Veche
27 februarie 2018 12:00
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Poliţiştii  de  frontieră  din
cadrul  P.T.F.  Vama  Veche  au
depistat un cetăţean român care
a încercat să  introducă ilegal
în țară 60 flacoane parfum, ce
purtau  însemnele  unor  mărci
cunoscute,  susceptibile  a  fi
contrafăcute și  peste 120 grame

bijuterii din metal galben, susceptibile a fi din aur, fără
documente legale.

 

În data de 25.02.2018, în jurul orei 05.00, acționând în baza
unei informaţii, polițiștii de frontieră din cadrul Punctului
de Trecere a Frontierei Vama Veche, județul Constanța, au
efectuat controlul specific, pe sensul de intrare în ţară,
asupra  persoanelor  aflate  într-un  autoturism,  marca  Opel,
model Insignia, înmatriculat în Romania.

Astfel, lucrătorii noștri au descoperit ascunse în bagajul
personal al cetăţeanului român M.M., în vârstă de 30 de ani,
cu domiciliul pe raza județului Constanţa, 60 flacoane parfum,
ce purtau însemnele unor mărci cunoscute, susceptibile a fi
contrafăcute și 122 grame bijuterii din metal galben (brățări,
inele, coliere), susceptibile a fi din aur, nedeclarate și
fără a avea documente de proveniență sau autorizație de a
efectua operațiuni cu metale prețioase.

Persoana în cauză a declarat că a achiziţionat mărfurile din
Turcia, cu scopul de a le comercializa în România, fără a
deține documente legale.

Bunurile,  în  valoare  de  aproximativ  35.180  lei,  au  fost
ridicate  în  vederea  continuării  cercetărilor,  bijuteriile
urmând a fi predate la Trezoreria Constanța, iar în cauză
poliţiştii  de  frontieră  efectuează  cercetări  sub  aspectul
săvârşirii infracţiunii de punere în circulaţie a unui produs
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purtând o marcă identică sau similară cu o marcă înregistrată,
și au sancționat contravențional persoana în cauză cu amendă
în cuantum de 5.000 lei, conform art. 18 din OUG 190/2000
republicată.

Week-end cu dosare penale, la
Regimul Rutier
27 februarie 2018 12:00

Ieri,  polițiștii  din  cadrul
Serviciului  Rutier  au  depistat
un  bărbat,  de  32  de  ani,  din
localitatea  Pecineaga,  județul
Constanța,  care  a  condus  un
autoturism,  pe  strada  Nicolae
Titulescu, din localitate, fiind
sub  influența  băuturilor
alcoolice.

Tot ieri, polițiștii din cadrul Serviciului Rutier au depistat
un bărbat, de 47 de ani, din municipiul Constanța, care a
condus un autoturism, pe raza localității Tuzla, din județul
Constanța, fără a poseda permis de conducere pentru nicio
categorie de vehicule.

În cauze, au fost întocmite dosare penale.
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Cinci  infractori  condamnați
pentru un scandal, prinși de
polițiștii din Mangalia
27 februarie 2018 12:00
La data de 23 februarie a.c., polițiștii din cadrul Poliției
municipiului Mangalia au identificat cinci bărbați, toți din
municipiul Mangalia, cu vârste cuprinse între 27 și 44 de ani,
pe  numele  cărora  Tribunalul  Constanța  a  emis  mandat  de
executare a pedepsei de 1 an închisoare, pentru trei dintre
aceștia,  respectiv  1  an  și  5  luni  și  1  an  și  203  zile
închisoare,  pe  numele  celorlalți  doi  bărbați,  pentru
săvârșirea  infracțiunii  de  tulburarea  ordinii  și  liniștii
publice.

Persoanele  în  cauză  au  fost  escortate  și  introduse  în
Penitenciarul  Poarta  Albă.

Au fost suspendate cursurile
în  unitățile  de  învățământ
preuniversitar  din  județul
Constanța,  deocamdata  pentru
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Având  în  vedere  atenționările
meteorologice  cod  galben  din
perioada 25.02.2018, ora 03.00 –
01.03.2018, ora 10.00, fenomenul
vizat fiind val de frig și cod
portocaliu  din  perioada
26.02.2018,  ora  10.00  –

27.02.2018,  ora  14.00,  fenomene  vizate  fiind  intensificări
susținute ale vântului, temporar ninsori puternic viscolite și
vizibilitate  scăzută,  a  fost  convocată,  astăzi,  la  sediul
Instituției Prefectului, ședința Comitetului Județean pentru
Situații de Urgență.

În cadrul ședinței s-a hotărât ca, începând de mâine, de la
ora 10,00 să fie activat Centrul Județean de Coordonare și
Conducere  a  Intervenției  care  va  funcționa  la  sediul  ISU
“Dobrogea”.  Totodată,  s-a  decis  suspendarea  cursurilor  în
toate  unitățile  de  învățământ  preuniversitar  din  județul
Constanța pentru ziua de luni, 26.02.2018. Tot în cursul zilei
de luni, în urma analizării situației operative existente la
nivelul  județului,  se  va  hotărî  necesitatea  prelungirii
suspendării și pentru zilele următoare.

Reprezentanții  Centrului  Meteorologic  Regional  Dobrogea  au
precizat că din această noapte, de la ora 03,00 și până pe
27.02.2018,  ora  20,00,  se  vor  semnala  cantități  mari  de
zăpadă,  de  30  de  cm,  izolat  și  peste,  intensificări  ale
vântului de 90 km/h ce vor genera formarea de troiene, fapt
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care va conduce la blocarea drumurilor, iar vizibilitatea va
scădea sub 50 m.

Elevii Școlii Generale nr. 2
Mangalia au organizat ”Târgul
Mărțișorului”
27 februarie 2018 12:00

Ieri, 23 februarie, Școala Gimnazială Sf. Andrei Mangalia a
găzduit „Târgul Mărțișorului”.  Aceasta  este o activitate

tradițională  de  promovare  a  educației  de  calitate  și  a
imaginii școlii în comunitate, prin  înţelegerea valorilor
spirituale ale poporului român. Consilierul educativ, prof.
Alina Nicolae a declarat pentru ”Ediția de Sud”: ”Ne bucurăm
de apropiata venire a primăverii  cultivând  şi valorificând
potenţialului creator al elevilor noștri care au realizat  și
expus  pe holul de la parterul școlii  cele mai frumoase
lucrări artistico-plastice:  felicitări, mărțișore și daruri
de primăvară. În vederea dezvoltării spiritului antreprenorial
al elevilor și atragerea de fonduri pentru dotarea spațiilor
de învățământ din școală, părinții au fost alături de noi și
au sprijinit financiar activitatea. Mulțumim Grădiniței Nr. 7
Mangalia care a onorat invitația noastră și a fost oaspetele
nostru de onoare, mulțumim tuturor celor care s-au implicat în
reușita acestui eveniment: cadre didactice, elevi, părinți,
administrator, invitați.”
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Mangalioții,  chemați  să  o
susțină pe Claudia Andas la
EUROVISION!
27 februarie 2018 12:00

Cu  prilejul  sărbătoririi  zilei
de  Dragobete,  sâmbătă,  24
februarie,  începând  cu  orele
17.00,  Primăria  Mangalia
organizează, la Casa de Cultură
din  localitate,  un  concert
susținut  de  cunoscuta  artistă,

Lora. Împreună cu invitații săi, îndrăgita interpretă va oferi
un show electrizant tinerilor orașului, dar și celor care
apreciază melodiile acesteia. Special pentru toți cei care vor
dori să ia parte la eveniment, intrarea este liberă.

Tot în plan muzical sunteți chemați să sustineți participarea
artistei locale, Claudia Andas (Mereuță), în finala Eurovision
România. Claudia Andas este câștigătoarea celei de-a patra
semifinale a evenimentului, organizată în subteran, în mina de
la Turda. Deși a cântat la 90 de metri sub pământ, artista a
fost  la  înălțime  cu  melodia  The  One,  reușind  să  câștige
simpatia  publicului  și  să  obțină  cel  mai  mare  punctaj,
respectiv 56 de puncte. Ea va participa duminică în marea
finală  Eurovision  România,  când  se  va  desemna  melodia
câștigătoare, cu care România se va prezenta la concursul
muzical Eurovision, organizat anul acesta, la Lisabona. Cei
care  doresc  să  o  susțină,  în  continuare,  în  marea  finală
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Eurovision  România,  care  va  avea  loc,  duminică,  la  Sala
Polivalentă din București, pot vota piesa artistei, în ziua
competiției, printr-un singur SMS.

Luna aceasta, la Mangalia, s-
au înregistrat aproape 500 de
viroze respiratorii şi peste
170 de pneumonii
27 februarie 2018 12:00

Din fericire, deocamdată, gripa
a ocolit Mangalia, în condiţiile
în  care  la  nivel  naţional  a
făcut  48  de  victime  care  au
decedat în urma complicaţiilor,
dar  şi  pe  fondul  unor  alte
afecţiuni.  În  schimb,  numărul
infecţiilor  acute  ale  căilor

respiratorii  superioare  a  fost  destul  de  ridicat  de  la
începutul anului.

Astfel, reprezentanţii Direcţiei de Sănătate Publică Mangalia,
care ţin o evidenţă clară a afecţiunilor de sezon, dar nu
numai, au declarat pentru „Ediţia de Sud” că în luna ianuarie
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s-au înregistrat 505 viroze respiratorii şi 183 de pneumonii.
În luna februarie, numărul infecţiilor a fost 495, iar cel al
pneumoniilor, 171. „Am avut o suspiciune de gripă raportată de
un medic de familie din Mangalia, care nu a fost confirmată
încă. Este foarte posibil ca numărul virozelor să fie, în
realitate, mult mai mare, întrucât cazurile raportate au vizat
prezentările la medicii de familie sau la spital. La acestea
se adaugă răcelile şi virozele pe care oamenii şi le-au tratat
singuri acasă”, a precizat dr. Mariana Petre din cadrul DSP
Mangalia.

Nici elevii nu stau mai bine la acest capitol, majoritatea
unităţilor de învăţământ confruntându-se cu numeroase cazuri
de răceală, viroză şi chiar pneumonie, care i-au ţinut pe
copii departe de ore.

De la sfârşitul anului, până în prezent, DSP Mangalia a primit
10.000 de doze de vaccin antigripal. Este vorba despre serul
Influvac,  produs  în  Olanda.  Din  acest  total,  au  rămas
disponibile doar 97 de doze pe care DSP le va trimite la
Constanţa  ca  urmare  a  numărului  mare  de  solicitări  de
administrare a acestui ser în rândul populaţiei. De acest
vaccin au beneficiat cadrele medicale din Spitalul Municipal,
cele  de  la  Sanatoriul  Balnear  Mangalia,  dar  şi  cele  din
dispensare. De asemenea, au fost protejaţi împotriva gripei
bolnavii cu afecţiuni cronice, diabeticii, cardiacii etc., şi
în general persoanele cu vârste peste 65 de ani.

Liste de aşteptare pentru administrarea vaccinului HPV

Reprezentanţii DSP Mangalia au mai declarat faptul că încă
există multe persoane reticente la vaccin, care se tem de
alergii ori reacţii adverse. „De fiecare dată am spus acest
lucru,  şi  mă  văd  nevoită  să  repet.  De-a  lungul  vremii,
vaccinurile şi-au dovedit eficienţa, au eradicat multe boli
grave. În ceea ce priveşte vaccinul antigripal, nimeni nu a
suferit vreo reacţie alergică, vreo intoxicaţie şi nici nu s-a
îmbolnăvit de gripă”, a spus dr. Mariana Petre.



Tot  la  DSP,  a  fost  raportat  un  caz  de  rujeolă  care,  de
asemenea, a făcut multe victime în special în rândul copiilor,
şi al bebeluşilor sub 1 an în special. Este vorba despre o
femeie în vârstă de 31 de ani din comuna 23 August. Potrivit
reprezentanţilor DSP, din cauza epidemiei de rujeolă, vaccinul
se administrează începând cu vârsta de 9 luni, cu toate că
înainte acesta se făcea după vârsta de 1 an.

Dacă  în  cazul  altor  seruri,  oamenii  refuză  să  le  fie
administrate,  inclusiv  propriilor  copii,  când  vine  vorba
despre vaccinul HPV care protezează împotriva infecţiei cu
papiloma virus, la Mangalia, există chiar liste de aşteptare.
Există, astfel, numeroase solicitări, însă vaccinul este adus
în  cantităţi  foarte  reduse,  astfel  că  fetele  şi  femeile
interesate să se protezeje împotriva cancerului de col uterin
sunt nevoite să aştepte şi luni la rând. În general, acest tip
de vaccin se administrează fetelor cu vârsta de 12 ani şi mare
de 12 ani, dar şi femeilor de până la 65 de ani.

Revenind la afecţiunile de sezon, specialiştii recomandă ca
persoanele care prezintă febră, dureri musculare, tuse, dureri
în gât să evite aglomeraţiile, iar dacă sunt nevoite să iasă
din  casă  să  poarte  măşti.  De  asemenea,  sunt  sfătuite  să
consume cât mai multe lichide, fructe şi legume şi să ia
antitermice  ori  să  folosească  picături  nazale  doar  la
recomandarea medicului sau farmacistului. Dacă stările de rău
se înrăutăţesc, trebuie să se prezinte la medicul de familie
sau, în situaţii extreme, la Urgenţe.

Deşi au rămas multe puncte ce
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vor  face  obiectul  unor
renegocieri,  Săptămâna
viitoare,  Sindicatul  Liber
„Navalistul”  va  încheia  cu
Administraţia  Şantierului
Naval Mangalia noul contract
colectiv de muncă
27 februarie 2018 12:00
 

Miercuri  după-amiză,  a  avut  loc  Adunarea  Generală  a
Sindicatului  Liber  Navalistul.  În  cadrul  şedinţei,
preşedintele  Laurenţiu  Gobeajă  a  prezentat  participanţilor
rezultatul negocierilor cu conducerea Şantierului Mangalia în
vederea încheierii unui nou contract colectiv de muncă. „În
privinţa anumitor puncte nu am reuşit să ajungem la un numitor
comun, astfel că am acceptat solicitarea conducerii de a le
readuce în discuţie în perioada 16 – 30 aprilie. Acestea se
referă  în  cea  mai  mare  parte  la  creşteri  salariale  şi
promovări.  Dar,  deoarece  trebuie  să  încheiem  contractul
colectiv de muncă, întrucât nu mai putem funcţiona în baza
celui vechi ce a expirat şi pe care l-am prelungit cât ne-a
permis Codul Muncii, vom semna documentul cel târziu săptămâna
viitoare. În prezent, facem toate formalităţile necesare”, a
declarat liderul de sindicat pentru „Ediţia de Sud”.

Astfel, Administraţia şi Sindicatul au convenit ca vacanţa de
vară pentru 2018 să fie programată pentru perioada 13 august –
17 august prin folosirea a patru zile din concediul individual
de odihnă.
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În  vederea  ocrotirii  sănătăţii  salariaţilor,  Compania  va
asigura asistenţă medicală corespunzătoare şi permanentă în
cadrul dispensarului din incinta şantierului.

În programul de lucru este cuprinsă o pauză de masă de 30 de
minute, neinclusă în durata normală a timpului de muncă. Dacă
ulterior  cantina  îşi  va  relua  funcţionarea  prin  decizie
internă emisă de către Administraţie, se va reveni la pauza de
masă  de  o  oră,  cu  consultarea  sindicatului,  acest  aspect
urmând să fie rediscutat în intervalul sus-amintit.

Pentru anul în curs, vor fi aplicate următoarele creşteri
salariale:

Începând cu data de 1 martie o sumă în lei sau un
procentaj corelat cu rata inflaţiei.
Cu ocazia sărbătorii religioase din data de 8 septembrie
(Naşterea  Maicii  Domnului  n.r.),  toţi  salariaţii  vor
beneficia  de  tichete  cadou  în  valoare  de  150
lei/persoană.

La  acest  capitol,  în  funcţie  de  acţionariat  pot  apărea
modificări, astfel că forma finală se va decide tot în cursul
lunii aprilie.

 

Mult  a  fost,  puţin  a  mai
rămas. Dorinţa de redresare a
Şantierului  Naval  Mangalia,
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tot  mai  aproape  să  se
împlinească!
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Negocierile între DSME, Damen şi
statul  român  privind  salvarea
Şantierului  Naval  Mangalia
continuă  la  turaţii  maxime  la
Ministerul  Economiei  şi,  din
câte  se  pare,  se  apropie  de
sfârşit, lucru îmbucurător având
în  vedere  panica  generală  ce

domneşte  de  câteva  luni  în  rândul  a  mii  de  cetăţeni.

Consilierul  de  imagine  în  cadrul  Ministeruilui  Economiei,
Cristian Niculescu a declarat pentru „Ediţia de Sud” că toată
săptămâna  au  existat  discuţii  între  cei  trei  parteneri,
discuţii care se îndreaptă pe drumul cel bun. „Trebuie puse
cap la cap absolut toate detaliile, trebuie stabilit punctual
rolul pe care îl va avea fiecare partener de dialog, astfel să
se meargă cu forma finală la Guvern care va avea ultimul
cuvânt. Trebuie stabilită componenţa şi procentul deţinut în
cadrul Adunării Generale a Acţionarilor. De asemenea, trebuie
rezolvată problema datoriilor. Cunosc bine Mangalia şi îmi
doresc foarte mult ca lucrurile să se aşeze pentru oamenii de
aici şi să vin cu o veste bună.”

Săptămâna viitoare, pe 28 februarie, vor avea loc atât şedinţa
Consiliului de Administraţie, cât şi întâlnirea AGA în cadrul
cărora  se  speră  să  se  tranşeze  o  dată  pentru  totdeauna

https://editiadesud.ro/mult-a-fost-putin-a-mai-ramas-dorinta-de-redresare-a-santierului-naval-mangalia-tot-mai-aproape-sa-se-implineasca/
https://editiadesud.ro/mult-a-fost-putin-a-mai-ramas-dorinta-de-redresare-a-santierului-naval-mangalia-tot-mai-aproape-sa-se-implineasca/
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2018/02/Daewoo-Mangalia.jpg


detaliile  mult-aşteptatei  salvări  a  Şantierului  Naval
Mangalia.

Scenariul  potrivit  căruia  statul  român  ar  intra  în  acest
parteneriat ca acţionar majoritar cu 51% este posibil să nu
poată fi realizat deocamdată, chiar dacă se insistă foarte
mult pe acest aspect. Astfel, este foarte posibil ca cel puţin
o  perioadă,  olandezii  de  la  Damen  să  fie  titularii
contractului de management, urmând ca ulterior să transfere
cele  2  procente  necesare  statului  român,  astfel  să  poată
deţine controlul asupra acestui obiectiv strategic.

Vom reveni!

Criteriile  pentru  facturarea
individuală  la  termoficare,
în Mangalia
27 februarie 2018 12:00
 

Societatea de termoficare Goldterm Mangalia a lansat campania
de facturare individuală pentru agentul termic. Reprezentanții
societății  au  înaintat  tuturor  Asociațiilor  de
locatari/proprietari  criteriile  pe  care  trebuie  să  le
îndeplinească cei care vor să primească facturi individuale.
Acestea se referă, în primul rând, la faptul că locatarii care
doresc incheierea convențiilor trebuie să fie cu plata la zi
în  evidențele  Asociației  de  proprietari.  O  altă  cerință
vizează acordul tuturor locatarilor din bloc/scară de bloc (în
funcție de poziționarea branșamentului) pentru a se încheia o
convenție individuală. Nu în ultimul rând, pe lângă acordul
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tuturor  vecinilor,  solicitantul  are  nevoie  și  de  avizul
Asociației  de  proprietari.  Convenția  individuală  reprezintă
act adițional la contractul de furnizare a energiei termice,
încheiat  între  Goldterm  Mangalia  S.A.  și  Asociația  de
proprietari. Documentele necesare pentru încheierea convenției
sunt copiile actelor de identitate și a celor de proprietate.
În urma încheierii convenţiilor de facturare individuală a
consumatorilor  de  energie  termică,  pe  baza  tabelelor  cu
consumurile  defalcate  primite  de  la  asociaţii,  Goldterm
Mangalia va emite facturi pentru fiecare apartament. Pentru
mai  multe  informații,  cei  interesați  se  pot  adresa
reprezentanților  Societății  Goldterm,  cu  sediul  pe  strada
Vânători  nr.1.  Menționăm  că  la  această  dată,  din  7006
apartamente racordate la sistemul centralizat de termoficare
al  Municipiului  Mangalia,  594  de  apartamente  au  încheiate
convenții individuale de facturare. De asemenea, un număr de
1245 de apartamente sunt contorizate individual (repartitoare
de costuri sau contoare de apartament).

Situația  precară  a
Șantierului  Naval  a  sărăcit
veniturile Primăriei Mangalia
cu aproape 40%!
27 februarie 2018 12:00
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Sala  de  ședințe  a  Primăriei
Mangalia  a  găzduit,  astăzi,
dezbaterea  publică  pe  marginea
bugetului  de  venituri  și
cheltuieli  al  instituției
publice,  pe  anul  în  curs.
Printre altele, gazda întâlnirii
(la care au participat, pe lângă

reprezentanții  presei,  doar  doi  sau  trei  cetățeni),
viceprimarul Dragoș Angelescu, a precizat că bugetul primăriei
este, în 2018, unul de criză, în special din cauza situației
dificile  prin  care  trece  Șantierul  Naval  Daewoo  Mangalia:
„Ultimul trimestru al anului trecut a adus, în încasările
primăriei, un deficit de circa 30-40%, comparativ cu 2016.
Este consecința directă a situației prin care trece DMHI,
întrucât nu mai vin la bugetul local nici impozite pe salarii,
nici cotele din TVA sau alte taxe aduse de la bugetul de
stat”, a spus viceprimarul urbei. Acesta a mai adăugat că, o
revenire  a  unității  navale  ar  aduce  și  o  revigorare  a
bugetului  local.

Pe lângă încasările primăriei, au mai spus cei prezenți în
sala de ședințe, mai au de suferit atât mangalioții simpli,
dar și micii întreprinzători din sudul litoralului, care se
apropie de faliment, întrucât veniturile lor depind, în mod
direct, de situația economică a DMHI.
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Proiectul  de  modernizare  a
stațiunii  Neptun-Olimp  –
eligibil pentru finanțare cu
fonduri UE
27 februarie 2018 12:00

Proiectul de modernizare a stațiunii Neptun-Olimp a fost
declarat  eligibil  de  către  Agenția  pentru  Dezvoltare

Regională Nord-Est, cererea de finanțare pentru acest proiect
fiind admisă, recent, în următoarea etapă a procesului de
evaluare  și  selecție,  respectiv  evaluarea  tehnică  și
fianciară.  Conform  documentației,  se  vor  reabilita  și
moderniza străzile și aleile secundare din stațiune, se vor
reface  trotuarele,  sistemul  de  iluminat  public  și  vor  fi
amenajate  parcări,  precum  și  piste  de  biciclete.  Atât  în
Neptun, cât și în Olimp, vor fi reabilitate și modernizate
următoarele  străzi:  Scriitorilor,  Delta,  Gării,  Crinului,
Plopilor, Școlii, Aleea Steaguri, Vilele Speciale și Faleza
Neptun. Totodată, se vor reface trotuarele și sistemul de
iluminat  public,  vor  fi  amenajate  parcări  pe  străzile
Scriitorilor, Gării, Plopilor și Aleea Steaguri. De asemenea,
pe  străzile  Gării  și  Crinului  vor  fi  amenajate  piste  de
biciclete,  iar  la  intersecția  străzilor  Gala  Galaction,
Ferdinand și Trandafirilor va fi amenajat un sens giratoriu
pentru fluidizarea traficului rutier. „Pentru a ajunge în faza
de implementare, un proiect trece prin mai multe etape. Este
un volum de muncă enorm, pe care nimeni nu îl vede. Pentru un
astfel  de  proiect,  lucrăm  aproape  2  ani  la  documentele
tehnice,  evaluări,  clarificări  și  toate  celelalte  etape
premergătoare semnării contractului de finanțare”, a precizat
primarul Mangaliei, Cristian Radu. El a mai spus că, potrivit
estimărilor specialiștilor din cadrul Primăriei contractul de
finanțare  ar  putea  fi  semnat  în  cursul  lunii  mai,  iar
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lucrările în teren ar putea demara la începutul anului viitor,
după parcurgerea etapelor de licitație.

Gripa  a  răpus  o  femeie  în
vârstă de 61 de ani! 
27 februarie 2018 12:00

 

La data de 20.02.2018, medicii din cadrul secției A.T.I au
confirmat decesul unei paciente în vârstă de 61 de ani, în
cazul căreia a fost confirmat virusul gripal tip A, subtip H1.
Pacienta  a  fost  adusă  la  Unitatea  Primiri  Urgențe  pe
13.02.2018 iar în urma investigațiilor de specialitate, a fost
internată în secția Medicală II, diagnosticul fiind de BPOC
(Bronhopneumopatie  obstructivă  cronică),  insuficiență
respiratorie și alte afecțiuni medicale. Din pricina faptului
că starea pacientei s-a agravat, aceasta a fost transferată în
secția ATI și, ulterior, intubată. Femeia a primit tratatment
cu antibiotic complex și tratatment antigripal dar, în ciuda
eforturilor depuse de medici, pacienta a decedat în cursul
acestei dimineți.

Menționăm că femeia în vârstă de 61 ani nu fusese vaccinată
antigripal.

În momentul de față, în secția ATI sunt internați alți 2
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pacienți cu suspiciune de gripă.

Conducerea SCJU menține măsurile instituite la începutul lunii
februarie,  în  privința  accesului  vizitatorilor  în  incinta
unității  spitalicești.  Facem  apel  la  aparținători  și
vizitatori,  să  dea  dovadă  de  înțelegere  și  să  respecte
programul de vizită și măsurile de igienă.

Reamintim că în secțiile Oncologie, ATI adulți și ATI copii
este  interzis  accesul  aparținătorilor  iar  pentru  toate
celelalte secții din Spital a fost redus programul de vizită.
Astfel,  accesul  vizitatorilor  este  permis,  zilnic,  în
intervalul  13.30-17.00.  Mai  mult,  pentru  protejarea
pacienților,  se  impun  următoarele  măsuri:

 

– în timpul programului de vizită a fost limitat accesul la 1
vizitator/pacient

– persoanele cu viroze/ infecții respiratorii nu au avoie să
intre în saloanele pacienților

– sunt interzise consulturile pacienților civili în cabinetele
medicale din incinta secțiilor.

 

Consultațiile se vor efectua doar în Ambulatorii

–  echipamentul  de  protecție  este  obligatoriu.  Acesta  este
disponibil la intrarea în secții

– purtarea măștii este obligatorie

– respectarea măsurilor de igienă a mâinilor, spălarea și
dezinfectarea  mâinilor  cu  soluții  hidroalcoolice  sunt
obligatorii atât pentru pacienți și vizitatori cât și pentru
personalul medical.


